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Avlsrådenes årsberetninger 2023 
Tallene er hentet fra avlsrådenes årsrapporter. 
 

BEAGLE:  

Forespørsler: Behandlede:  Ikke-godkjente: 

34 34  4 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

21 18 95 45/50 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

14 1,161 6,25 0 

 

Avlsrådet for beagle har i dag følgende sammensetting: 
Bjørn Halvorsen (erstattet Bjørnar Tønnessen), Stein Aasheim og Nils T. Kjøsnes (leder). Geir 
Erling Birkeland er ny vararepresentant (erstatter Bjørn Halvorsen).  

Avlsrådet for beagle har i løpet av 2023 hatt 34 parringsforespørsler. De fleste henvendelsene 
skjer i perioden desember – februar. Vi har da jevnlige møter på teams, og forsøker å svare alle 
innen en uke etter mottatt søknad. Avlsrådet for beagle har felles hjemmeside med 
Beagleringen Norge. Her publiseres anbefalte og godkjente parringer fortløpende. Vi har også ei 
hannhundliste som oppdateres fortløpende. For at vi skal anbefale en hannhund i Norge, må 
hannhundeier søke avlsrådet om å få komme på Hannhundlisten. Med denne prosedyren får vi 
en tillatelse til å anbefale denne hannhunden. Hanner på hannhundlistene i Sverige og Finland 
anbefales også.   

Avlsrådet har jevnlige innlegg i Harehunden for å spre informasjon om avlsarbeidet.  

I 2024 vil avlsrådet delta på avlskonferanse i Finland sammen med det finske og svenske 
avlsrådet. En stor del av avlsrådsmidlene vil bli brukt på denne konferansen.   

Hilsen 
Avlsrådet for beagle 

Nils T. Kjøsnes 
leder 
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DREVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

44 2 36 6 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

28 22 144 64/80 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

22 0,95 3,42 0 

Avlsrådet har bestått av: 

• Torbjørn Haugen 
• Helge Stemkjær 
• Kim Alund 
• Linn Marie Johnsen (vara) 

Representasjon 

RS: Helge Stemkjær, Kim Alund og Torbjørn Haugen var på RS for ulike HK  
Ledermøte: Torbjørn Haugen og Kim Alund 
Landstreff Drever: Torbjørn Haugen og Helge Stemkjær 
 

Møter 

Vi i 2023 hatt 2 digitale møter i Avlsrådet. I tillegg har det vært jevnlig kontakt mellom 
medlemmene, både pr e-post og pr telefon. 

Registreringstall 

Registreringstallene for drever gikk betydelig ned i 2023, og har ikke vært så lavt siden 2014 
som var et bunnår! Kanskje en reaksjon på veldig høye registreringstall under COVID-19? 

Det er i 2023 dessverre en økning i kombinasjoner som ikke kan godkjennes eller anbefales 
av avlsrådet! Det er litt overraskende med få kull totalt og mange utenom avlsrådet! 

Alle tall i tabellene i denne rapporten er basert på paringene gjennom avlsrådet. 

 

Årstall Reg 
NKK Hanner Tisper Reg 

Avlsråd Hanner Tisper Kullstørrelse Høy 
innavl 

Gj.snittlig 
Innavl 

2017 235 109 126 142 72 70 5,68 3,9 1,15 
2018 243 144 99 161 101 60 6,19 4,7 1,28 

2019 215 116 99 170 90 80 5,15 3,7 1,49 

2020 263 144 119 188 108 80 6,50 3,9 1,69 

2021 351 178 173 238 114 124 5,95 4,6 1,70 

2022 256 138 118 215 114 101 6,14 4,7 1,32 
2023 177 95 82 144 80 64 6,55 3,4 0,95 
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Gjennomsnittlig kullstørrelse er på 6,55, som er det høyeste vi har registret. Det er positivt. 
Høyeste innavlsgrad er laveste vi har registrert, og også veldig gledelig at gjennomsnittlig 
innavlsgrad laveste iv har hatt. Det skyldes nok gode råd fra vår avlsrådgiver! Målet er at 
denne skal være under 1%, som vi nå har nådd. Så er det bare å holde seg der. 1% er for 
øvrig samme mål som de har i Sverige. 

 

Lavere gjennomsnittlig innavlsgrad gjenspeiles også i en veldig stor andel «Anbefalte» 
paringer i 2023, sammenlignet med «Godkjente» paringer. Dette er en positiv trend vi har 
sett i flere år, og som vi håper fortsetter. 

I Sverige har avlsrådet nå senket øvre krav til innavl ned på 2,5%. Dette tydelig signal som vi i 
Norge også må se på i våre retningslinjer. 

 

Årstall Forespørsler Anbefalt Godkjent Ikke A/G Utførte paringer Ant kull Kullstørrelse 

2017 40 34 4 2 34 25 5,68 
2018 45 37 4 4 34 26 6,19 
2019 46 32 10 4 38 34 5,15 

2020 41 30 9 2 37 29 6,50 
2021 56 34 16 6 45 40 5,95 

2022 46 36 6 4 40 35 6,14 

2023 44 36 2 6 28 22 6,55 
 

Antall parringsforespørsler er som normal, men antall paringer og kull er veldig lavt. 

 

Årstall Ant kull Antall anvendte hanner Gj.snittlig alder hanner Gj.snittlig alder tisper 

2017 25 21 5,3 5,6 
2018 26 24 4,6 4,6 
2019 34 22 5,3 4,6 

2020 29 18 4,0 5,0 

2021 40 30 4,3 4,7 
2022 35 28 4,9 5,1 

2023 22 22 4,9 4,9 
 

Vårt inntrykk er ellers at det er stor etterspørsel etter valper, og det er positivt for rasen. Så 
gjelder det å møte etterspørselen med paringer og valper gjennom avlsrådet! 

 
Paringer utenom RAS (Rasespesifikk Avls Strategi) 

Vi har i flere år arbeidet spesielt med en bevisstgjøring rundt at avl bør foregå i nært samråd 
med Avlsrådet, og innenfor de kriterier som er fastlagt i RAS og i føringer fra NKK. RAS er 
dokumentet som skal sikre at den avl vi har på dreverrasen skal gi bedre drevere i fremtiden. 
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Dreverrasen skal være funksjonelt frisk (ingen sykdommer eller allergier). Vi skal ha genetisk 
variasjon, og lav innavlsgrad. Det må ikke avles på syke individer, eller individer med sykdom 
i nær slekt. Gode jaktegenskaper og god mentalitet skal telle høyt. Foruten å være en god 
jakthund, skal dreveren også være en lun og snill familiehund. 

 

Jaktegenskaper bedømmes på jaktprøver, og eksteriøret bedømmes på utstillinger. Det 
skal ikke avles på individer med manglende jaktegenskaper eller med diskvalifiserende feil 
og mangler eksteriørmessig. 

 

Vårt inntrykk har vært at forståelsen for å avle ihht RAS har vært styrende for de fleste 
oppdrettere de senere årene. Så er det fremdeles noen som paringer som ikke er innenfor 
kriteriene for avl. I 2022 var det «kun» 2 kull utenom kriteriene, i 2023 var det en økning til 7 
kull. 

De 6 kullene utenom RAS i 2023 utgjorde 10 valper. Avviket fra avlskriteriene for de 2 
kullene fordeler seg slik: 

• 5 kull er fra tispe og/eller hannhund med manglende eller ikke tilstrekkelig 
premie på jaktprøve og/eller utstilling. Da vet man ikke om disse er egnet 
for avl. 

• 2 kull har for høy innavlsgrad (6,8 og 7,2). Dette er langt over krav både i Norge og 
Sverige. 

 

De 6 kullene dette gjelder i 2023 er: 

 

Reg.nr Navn Tispe Reg.nr Navn 
Hannhund 

Valpe
r 

Oppdrette
r 

Avvik fra RAS 

NO30258/2
0 

Trixi NO48049/
21 

Hjortefløyta's 
GE 
Rocky 

5 Olsen 
Jostein 

Manglende premiering 
hos 
mor og far på utst. og jakt 

NO53493/1
6 

Brigetta NO41424/
18 

Flæskbergets 
Lillebror Aiko 3 Sparbo, 

Mats 
Manglende 
jaktpremiering 
hos mor og far 

NO39077/1
9 

Troja NO35605/
18 

Bergsseterens 
Storm 8 Forbord, 

Frank A 
Manglende 
jaktpremiering 
hos mor 

SE32882/20
19 

Fallaskogen
s 
Zalli 

NO34276/
18 

Kvindølen's 
Zico 

7 Wahlstrøm
, 
Georg 

Manglende premiering 
hos 
mor på utst. og jakt 

NO36465/1
5 

Setpoint's 
Vega 

NO36163/
16 

Glundberg 
bakken's 
Heiko 

6 Nyheim 
Bertil 

Manglende utstillings- 
premiering hos mor 

NO34274/1
8 

Kvindølen's 
Cita 

NO45479/
14 

Huldremarkas 
Budd 7 Moland 

Kjetil 
 
Høy innavl (7,2) 

NO45740/2
0 

Pia NO45479/
14 

Huldremarkas 
Budd 8 Andersen, 

Tommy 
 
Høy innavl (6,8) 
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Samarbeid med Avlsrådet i Sverige 

Vi hadde sommeren 2019 et møte med det svenske avlsrådet for å diskutere felles 
avlspolitikk, felles utfordringer, RAS og framtidig samarbeid. Møtet var også viktig for å 
knytte kontakter mot drevermiljøet i Sverige. Vi har etter dette hatt et tett samarbeid med 
Sverige på flere områder. 

Svenska Dreverklubben (SDK) har utviklet et veldig bra grensesnitt for prøver og avl i 
Dreverdata.se. Vi i Norge har oversendt filer fra både jaktprøver og utstillinger fra NKK sitt 
system slik at SDK kan vurdere om, og i tilfelle hvordan, data for norske hunder skal kunne 
inkluderes i Dreverdata. Dette er et spennende prosjekt vil håper skal resultere i et felles 
system for å vurdere avlskombinasjoner. 

Høsten 2022 var vi igjen i Sverige, denne gang på en 2-dagers avls- og 
oppdretterkonferanse. Et veldig bra opplegg med faglige presentasjoner og ikke minst gode 
diskusjoner om både rasestandard og avlsstrategi. Og som alltid er det mange nye 
kontakter å knytte på denne type arrangement. 

 

Revisjon av RAS 

Avlsrådet en stund arbeidet med revisjon av RAS. I Norge har vi på mange områder hatt 
strengere kriterier for avl enn Sverige. Vi har hatt mange diskusjoner internt og med våre 
svenske avlsrådskolleger om dette. 

Vi har i 2023 endret på kriteriene for avl på individer med lungeødem i nær slekt, og vi har i 
hovedsak lagt oss på samme linje som Sverige. Vi håper dette kan føre til mer åpenhet om 
hunder som får lungeødem. Samtidig ønsker vi å være tydelige på at avl på individer med 
sykdom i nær slekt må gjøres med stor varsomhet og i samarbeid med Avlsrådet. 

Vi beholder ellers de norske kriteriene når det gjelder krav til premiering og forbud mot 
gjenparing. 

 

DNA Testing 

Den Svenske Dreverklubben og avlsrådet i Sverige jobber nå med å endre regelverket slik at 
gråfarget og langhåret drever blir diskvalifiserende feil på lik linke med leverfarget drever. 
Dette var tema på avlsrådsmøtet i Sverige i 2022, hvor også vi fra Norge deltok. 

I den forbindelse er det etablert et opplegg for DNA testing i samarbeid med firmaet 
MYDNAvet i Sverige. 

I Norge har det i det siste vært en del grå valper i ulike kull. Avlsrådet for drever anbefaler 
derfor så mange som mulig å ta en DNA test av dreveren sin for å kartlegge hvor mange 
hunder som er bærer av D-Locus genet. Finnes D-Locus genet hos begge foreldre vil det 
kunne forekomme grå valper i kullet. Valper som er født grå vil etter nye regler få status 
diskvalifiserende feil. Det betyr blant annet at hundene ikke kan premieres på utstilling, ikke 
kan starte på jaktprøve og ikke skal brukes i avl. 

Det er også to andre tester som peker seg ut: leverfarge og langhåret. Det er foreløpig ikke 
like stor utfordring som grå, men det er lurt å være føre var. Vi anbefaler også at disse testene 
tas samtidig av på hunder som skal brukes i avl. 

Fremgangsmåte for testing finner du under Avlsrådets sider på www.drever.no. 

http://www.drever.no/
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Trondheim, 04.02.2024 

Torbjørn Haugen Helge Stemkjær Kim Alund 

Leder Avlsrådgiver Sekretær/valpeformidle
r 

 
Regnskap 2023 

 
 

Inntekter 

 
 

Utgifter Kommentar 

Beholdning pr 1.1.2023 8675,13 Saldo på konto i DnB ved årsstart 

Avlsrådmidler 16500,00  

Renter 0,00  

Møter  0,00 

Reiseutgifter Landstreff/Møter  8316,88 

Reiseutgifter Nordisk Samarbeid  8590,2 

Diverse kostnader - Porto, etc.  0,00 

Beholdning pr 31.12.2023  8268,05 Saldo på konto i DnB ved årsslutt 

Balanse pr 31.12.2023 25175,13 25175,13 

 

Trondheim, 31.januar 2024 
  

Torbjørn Haugen   

(Sign.)   
 
 
 
 
 
DUNKER: 

Forespørsler: Behandlede:  Ikke-godkjente: 

24 24   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

15 12 92 48/44 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

11 1,3 5,245 0 

 

Året 2023 har vært et vanskelig år etter flere år med fin valpeproduksjon. Mener vi også har fått 
merke en reaksjon etter pandemien og at flere har vegret seg med å sette valper på sine tisper. 
Antall forespørsler ble 24, alle anbefalt. Dette er i seg selv positive tall, men resultatet med at 
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det bare ble utført 15 paringer og 12 kull ut av dette var negativt. I tillegg til ovennevnte har 
tispene drøyd lenge med å komme i brunst, noe som resulterte i at mange valgte å ikke pare. 

 Valpeproduksjonen ble derfor dårlig, og vi fikk bare produsert 92 valper. Det viste seg derfor at vi 
opplevde en mangel på valper i løpet av året. 

Det ble til sammen 12 kull med gjennomsnitt på 7,7 valper. 92 valper i 2022. Vi prøver å få 
oppdretterne å ta blodprøver og være mere nøye med å holde øye med brunsten til tispa. Dette 
tror jeg vi har lykkes med. 

Gledelig er det at flere og flere gode tisper blir paret. Vi har en gjennomsnittlig innavlsprosent på 
valpene på 1,3. Vi kunne ønsket at man satte tispene tidligere i avl da mange tisper rundt 5 år 
har bidratt i år. 

Alle kombinasjoner har i tillegg vært behandlet av avlsrådet som er registrert. Det tyder på at 
miljøet har tiltro til det vi holder på med. 

Forespørsler om valper foregår gjennom hele året, og jeg tror at markedet kunne tatt imot flere 
dunkervalper. 

Ellers må nevnes at vi har et meget godt samarbeid med Dunkerringen v/styret. De stiller opp 
både på møter og bidrar til økt interesse for dunkeren. 

Vi ser lyst på et nytt dunkerår! 

For avlsrådet Dunker 

Jan Havdal 
sign. 

 

 

FINSKSTØVER: 

Forespørsler: Behandlede:  Ikke-godkjente: 

21 21  3 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

14 11 74 41/33 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

13 1,151 3,347 0 

Totalt registreringer av finskstøvere i NKK i 2023 er 143, av disse er det 10 import hunder, resten 
133 er født i Norge. 

Det er blitt behandlet 21 forespørsler og 18 godkjenninger/anbefalinger i 2023, 14 paringer er 
gjennomført.  

Det har resultert i 74 valper gjennom avlsrådet. 

3 tisper gikk tomme. 
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Flere tisper fikk sen løpetid og ble derfor ikke paret. 

Det har vært flere henvendelser til avlsrådet, men pga. at det i noen tilfeller ikke er i tråd med 
avlsrådets retningslinjer så har det ikke blitt godkjent og derfor i noen tilfeller gått utenom. 

Det er ingen tvil om annet enn at vi har generelt en god rase, det vises på resultatene både 
jaktmessig og utstillingsmessig.  

Avlsrådet bruker Teams eller telefonkonferanse til møter og tar dette etter behov. 

Vi har hatt som mål å svare på henvendelsene vi får raskest mulig og gå i gang med å sjekke det 
vi kan rundt de forskjellige kombinasjonene så raskt vi klarer, dette være seg for å finne 
hannhunder som vi vil anbefale eller sjekke vedrørende godkjenninger. 

Vi har fått tilbakemeldinger på dette og de setter vi pris på. 

Høsten 2023 og inn i 2024 har vi faktisk flere anbefalinger en godkjenninger. 

Vi har også et fokus på å slippe til unge hannhunder som viser tidlige gode tegn jaktmessig, dette 
av to grunner. Først mener vi at unge hunder som viser tidlig tegn på gode egenskaper ikke er 
trenings produkter. (Det vi lærer hundene våre avler de ikke videre). Det som også avlsmessig er 
fordelen her er at disse unge hundene kan settes på vent etter en eller to paringer, og valpene 
kan selv da vise om dette er en hund med gode nedarvingsegenskaper. Vi har da god tid til å 
bruke disse videre i avl. 

Med dette mener vi ikke at linjene til disse ikke skal hensyntas, det gjøres det selvfølgelig. 

Avlsrådet har hatt fokus på å få registrert sykdom, og mener at det er viktig og at det fortsetter i 
tiden framover. Ærlighet hva gjelder hundens jaktegenskaper og sykdom må være i fokus hvis vi 
skal få gode, helst enda bedre hunder.  

Alle som har en finskstøver og mener å bruke den i avl må sette samme krav til sine egne hunder 
som de gjør til andres hunder, det gjelder både jaktegenskaper og sykdom. Det går klart fram av 
våre retningslinjer at avlsarbeidet først og fremst skal søke å forbedre bruksegenskapene, uten 
at det går ut over helse og gemytt. Eksteriøret må forsøkes å være så nær rasestandarden som 
mulig. 

Dette er oppdretterens ansvar! 

Avlsrådet har samarbeidet med Finskstøverforeningen om en helseundersøkelse på finskstøver, 
dette prosjektet fortsetter i 2024 og det er viktig at alle som er interessert i rasen faktisk tar seg 
tid til å registrere sine hunder uansett om de er friske, har en sykdom eller har gått bort pga. 
sykdom. 

Dette er interessant for å se hvordan det ligger an med rasen, ikke nødvendigvis et verktøy som 
avlsrådet kan bruke fult ut, avlsrådet må ta de sykdommer som kommer i hvert enkelt tilfelle og 
legge til rette for at det skal gå best mulig framover med linjer og rasen. 

Avlsrådet har i år hatt enda mere fokus på HD Index, vi har fortsatt brukt A og B hofter mot C 
hofter, men alle kombinasjoner høsten 2023 og inn i 2024 har vært med over 200 i index, dette 
håper vi å kunne se resultatet av etter hvert. 

Vi har fått henvendelse fra Svenske avlsrådet og de vil ha et tettere samarbeid med oss slik at vi  
sammen finner ut hvor vi setter grenser og hvordan vi jobber for å få de beste resultatene. 

Dette skal vi gjøre det vi kan for at skal bli best mulig. 
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Vi ser jo at hundene i Sverige og Norge, og også Finland, blir brukt på tvers av grensene - noe 
som er en fordel med tanke på å holde innavlsgraden nede. Vi i avlsrådet mener at den norske 
delen av finskstøvere er privilegert på den måten. 

 

 

HALDENSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

8 8  2 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

6 3 15 6/9 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

3 4,769 7,399 3,396 

 

Leder:  
Line Merete Svarthe, Guinvegen 296, 7732 Steinkjer. Tlf 41513910. E-post: 
line_svarthe@hotmail.com 

Medlemmer: 
Tore Bekkedal, Feiringveien 168, 2092 Minnesund. Tlf 90069325. E-post: 
tore.bekkedal@outlook.com 

Erik Ringli, Eventyrvegen 8A, 2816 Gjøvik. Tlf: 99577844. E-post: ericring6@gmail.com 

Varamedlem: 
Raymond Bråthen, Sentvetveien 10, 1866 Båstad. Tlf: 92 80 87 41 
E-post: raymond@kennel-kokopelli.com 

Møtevirksomhet 
Rådet har jevnlig kontakt pr telefon og e-post og bruker dette for å organisere seg. Ingen fysiske 
møter, da rådet bor veldig spredt i landet.  

Valpeproduksjon 
Det er født 3 kull i 2023. Totalt 15 valper fordelt på 6 tisper og 9 hanner.  

NO43501/17 Beauty, eier:Bjørn Bråthen 
NO47558/14 Gravabekken’s Cs Glunt, eier Bjørn Skjerven 
5 valper (3 tisper og 2 hanner) (Innavlsgrad: 7,399%) 

NO54038/19 Kokopellis Jeger Ebba, eier: Stig Larsen 
NO45817/16 Geitmyras Halltor, eier: Lars Helge Mølslett 
5 valper (2 tisper og 3 hanner) (Innavlsgrad: 3,513%) 

 

mailto:line_svarthe@hotmail.com
mailto:tore.bekkedal@outlook.com
mailto:ericring6@gmail.com
mailto:raymond@kennel-kokopelli.com
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NO46356/19 Sigerhaugen’s Tyra, eier Tore Bekkedal 
17623/91 Jaro, eier Arne Nikkerud 
5 valper (1 tispe og 4 hanner) (Innavlsgrad: 3,396%) 

Gjennomsnittlig innavlsgrad på kullene beregnet på 5 generasjoner er 4,769 % 

Hannhundliste 2023 

- NO 45817/16 Geitmyras Halltor. Eier: Lars Helge Mølslett 
- NO47247/20 Lundalosens Bajas. Eier: Frode Olsen 
- NO50678/15 NUCH Slevika’s Zorro. Eier: Morten og Rune Strøm 
- X-33553/17 PA Høtt. Eier: Erling Livollen 
- NO47558/14 Cs Gravabekken’s Glunt. Eier: Bjørn Skjerven 
- NO50042/19 Finstadbuas Manny. Eier: Line Merete Svarthe 

I NKK’s sædbank er det langtidslagret sæd fra følgende hannhunder: 

- 12753/99 Tæssen (Bjørn Bråthen) 
- 17623/91 Jaro (Arne Nikkerud) 
- 15643/89 NUCH Tell (Hjalmar Hesjehagen) 
- 13024/03 NJCH Heier (Jonny Brustad) 
- 12121/05 NordV-06 Caro (Toril Hornstuen) 
- 13661/06 NUCH Seomlag (Grete og Bjørn Skjerven) 
- 12854/07 NJCH NUCH Charlie (Rune Strøm) 
- 22476/99 Seier (Ragnar Nylende) 
- NO49572/09 Tim (Tom Hansen) 
- NO52336/11 RR NUCH NJ(D)CH NJ(R)CH Boris (Jan Olav og Jan Willy Halvorsen) 

 
 
Økonomi 
Saldo avlsrådets konto pr 31.12.2023:     31.617,14 kr 
 

HAMILTONSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

5 5  1 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

6 6 31 9/22 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

6 0,911 1,953 0,391 

 

Avlsrådet har i beretningsåret bestått av: 
Leder: Sven-Tore Kittilsen  
Medlem: Svein Arne Holthe  
Sekretær: Geir Raen  
Varamedlem: Per Erik Hanstad 
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Avlsrådets arbeid: 
Avlsrådet har gjennomført 3 Teams møter, og AR har deltatt i ringens styremøter. Det er avholdt 2 
møter med Svensk Hamiltonstøverforening og deres AR. 

Avlsrådet var representert på Hamiltonringens treff på Bø camping i Telemark ved 4 
medlemmer. Tema på AR sitt infomøte var «status for rasen» da HD utviklingen er i negativ 
utvikling, og populasjonsstørrelsen er på nedadgående. Møte hadde gått oppmøte, og det ble 
diskutert «må vi være flinkere til å bruke revelinjer» for å holde bredde i rasen. 

Det ble også arrangert utstilling med 22 Hamiltonstøvere representert. Hamiltonstøver R- 
Klang gikk til topps! 

AR har behandlet 5 forespørsler, en er utført utenfor avlsrådet. Da med 2 individer med C 
hofter. Det er brukt 6 forskjellige hanner som har gitt 6 kull. Det er født 22 hanner og 9 tisper. 
Dette er bra for rasen, da vi trenger flere hannhunder i avl. Høyeste innavl grad har vært 
1,953% og laveste 0,391%. Det er importert 4 stk valper. 

Det er født 31 valper, på 6 kull i 2023. En nedgang for rasen også i 2023, dette er en trend vi 
ikke liker, men ser også at rasens hjemland sliter med samme trend. 
 

Årstall 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

Norge 61 43 74 34 61 65 46 62 73 48 31 

Sverige 240 193 263 225 254 187 222 150 213 187 122 

Sum 301 236 337 259 315 252 266 212 286 235 153 

Import (7) (4) (4) (5) (6) (5) (5) (3) (4) (2) (4) 

 

Det er blitt gjennomført landskamp Norge/Sverige. Et meget vellykket arrangement både 
sosialt og resultatmessig. Telemark Harehundklubb stod som teknisk arrangør 2-3 desember 
2023. Hovedkvarter var Groven Camping. Norge gikk av med seieren i år. Det ble også delt ut 
NJCH til både norske og svenske hunder. Det ble til slutt 7x1EP og 1stk 2EP. 

Økonomi: 
Avlsrådet har ikke mottatt eller søkt om støtte fra ringen i 2023. Ringen betaler overnatting på 
årsmøte/treff. 

Avlsrådets konto i NHKF, 

Det har ikke vært noe bevegelse på kto., da AR ikke ser at det har vært nødvendig i 2023. Saldo 

på konto pr 31/12 Kr 15961,50.- 

Helse 
Avlsrådets oppgave er å forvalte rasen etter de retningslinjer som er satt. Vi prioriterer etter 4 
hovedkriterier. Helse, jaktegenskaper, eksteriør og gemytt. 

AR har mottatt muntlig og skriftlig informasjon om kryptorkisme, EP og aggressivitet. AR tar 
aggressivitet meget alvorlig. Avlsrådet har også sett på individer som har gitt allergi, og begynner 
å se en «tråd» 
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Når det gjelder aggressivitet, ser en også at 3-4 ledd kan lå ut. I de tilfeller som er forekommet, 
ligger sammen kombinasjon bak som mistenkes. 

 

Det er HD fotografert 24 hunder, 9 stk med fri for HD. Kortsiktig 

mål: Fokus på HD fotografering. 

Diagnose 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

A 6 8 8 8 1 11 7 11 3 5 4 

B 3 2 5 11 3 6 5 6 7 13 5 

C 3 1 3 2 3 6 5 5 5 7 13 

D 1 1 0 0 0 2 0 0 2 2 2 

E 0 0 0 0 0 0 0 0 0 1 0 

HD% 30,7 16,6 18,7 13,6 42,8 32,0 29,4 22,7 41,1 35,7 62,5 
            
Trend i Sverige: Det blir for få individer fotografert. 

 

 

Jaktegenskaper 
I ringen så ønsker vi å ligge blant de 3 øverste rasene på egenskaper. Langsiktig mål 
drevsikkerhet, jaktlyst og målbruk. 

Nye Championer i 2023 
Det er ikke kommet offentlig liste pr d.d. For 2023.12.26 Vi vet det kommer etter godkjenning. 

Det er i skrivende stund har det kommet inn meget gode resultater. Noen nye hannhunder, 
men for få. I eliteklassen har vi hatt mange flotte resultater med både championater og 1 pr 
EP. Prøvevinnere. 

Kortsiktige mål: Fokus på sporforfølgelse og målbruk. 

 

Avlsrådet 2023: 

Sven-Tore Kittilsen Svein Arne Holthe Geir Raen Per Erik Hanestad 
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HYGENHUND: 

Forespørsler: Behandlede:  Ikke-godkjente: 

7 9   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

6 5 34 16/15 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

5 2,72 3,56 1,58 

 

Avlsrådet 2023 har bestått av: 

Leder:  Roger Bakkerud 

Styremedlem: Kenneth Gundersen 

Styremedlem: Fred Øivind Øiestad 

Varamedlem: Steinar Johnsen 

 

Møte/ informasjonsvirksomhet 

Avlsrådet har avholdt et ordinært medlemsmøte ved samlingen til Hygenringens Årsmøte 18. juni. Det 
holdes jevnlig kontakt via telefon og epost, samt teams møter. 

Status paring og valper. 

For sesongen 2023, behandlet avlsrådet 7 parringsforespørsler, 7 anbefalte som resulterte i 5 kull med 
til sammen 34 valper, snitt kullstørrelse 6,8 valper. Det jobbes fortsatt aktivt og målrettet for å 
stabilisere valpeproduksjon på 50 individer pr. år.   

Benyttede hannhunder. 

Totalt ble 5 forskjellige hannhunder brukt. En hannhund er brukt på 2 tisper, ellers er alle fødte 
valpekull dette året hatt forskjellig far. Dette ligger også i handlingsplanen vår om at ingen hannhund 
bør ha mer enn 25 avkom. I kull hvor mange av søsken blir brukt, og det er fare for at disse vil dominere 
rasemengden vil antall avkom pr. individ settes lavere enn 25 avkom.  

Sædtapping. 

Det er i 2023 ikke nedfryst sæd fra nye Hygen hannhunder i regi av Avlsrådet. Total er det nå nedfryst 
sæd fra 14 hannhunder, samt 4 hannhunder som er i privat eie. Sædbankprosjektet er lagt på «is» i 
påvente av møte mellom NHKF, Hygen – Dunker – Haldenstøver og NKK. Dette er enda et år uten 
avklaring og svært beklagelig da Hygenhund, som er en liten rase, er avhengig av å ha gener i 
banken. 
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Genetisk variasjon – Blodprøveprosjekt.  

Blodprøvetakingen ble utført i 2018 på 4 individer av forskjellige linjer i regi av Veterinærhøgskolen-
NMBU, Medisinsk genetikk hund, NKK og SKK, formål: «Slik informasjon er svært viktig for kunnskap 
om genene hos de nordiske hunderasene. Dette er svært viktig i dag for å kunne drive effektiv 
forskning på helse og andre egenskaper som er viktig for rasene. For bevaring av norske raser – slik at 
du vet hvor mye genetisk variasjon/mangfold som finnes. Viktig for å følge opp krysningsprosjektet 
og sædfrysingsprosjektet. Viktig med kunnskap om «alle» gener hos de norske rasene, fordi det 
forteller oss om hva som er normalt.» 

Resultat på dette er fortsatt ikke tilgjengelig. Vi forventer at resultat fra dette prosjektet ligger langt 
inn i fremtiden. 

Det er svært viktig for Avlsrådet å kunne beslutte avlstrategi med faktabaserte kunnskaper, og ikke kun 
teoretisk beregnede kunnskap. Det er søkt Landbruksdirektoratet 3 ganger om støtte til prosjekt om 
genetisk kartlegging og variasjon, uten innvilgning. NHKF er ansvarlig for den nasjonale sterkt truede 
harehundrasen Hygenhund. På denne bakgrunn besluttet Avlsrådet for Hygenhund, som er underlagt 
NHKF, i desember 2021 å sende en søknad til NHKF styre, om støtte til et eget prosjekt for Hygenhund: 
«Analyse med DNA-prøver, tas av 40 individer, 30 individer med analyse for genetiske 
markører/profiler, pluss 10 individer som blir analysert mer dypt/inngående med genetiske markører 
som dekker hele genomet.» 

Denne ble ikke sendt før 3. januar 2022. Resultat: Denne søknaden og prosjektet vurderte styret i 
NHKF som ikke nødvendig. Ved utgangen av 2023 er det ingen endring i denne saken.   

Innkryssing 

Avlsrådet har orientert NHKF, NKK og medlemsmassen om sondering og forberedelser for en mulig 
innkryssing med Posavinastøver, FCI nr 154. Ytterligere initiativ er tatt og det er levert søknad om 
støtte til videre undersøkelser med påfølgende utførelse hvis prosjektet synes å være hensiktsmessig.  

Behovet for en ny innkryssing nærmer seg, viktig at vi forstår at en ny innkryssing i rasen vår ikke har 
effekt før etter 3 til 5 år. Først da er disse premierte og kvalitetssikret for fremtidig avl i rasen. Vi ser at 
vi har en svak stigende innavlsøkning og en ny innkryssing vil være positivt for innavlen. X-kullet i 2018 
ble svært vellykket, spesielt jaktlig, 3 stk. NJCH, 4 til er godt premierte. Etter disse er det født 4 kull, 3 
til er anbefalt i 2024, vi forventer at det vil komme ca 10 kull fra disse halvingene. Halv og kvarte 
individer vil da utgjøre en betydelig del av vår produktive avlsbase og vil dominere i rasen vår fremover. 
Avlsrådet har vært bevist på dette og forsøkt å produsere kull som vil kunne kombineres med disse. 
Viktig at vi er proaktive, en ny innkryssing synes å være nødvendig for å øke genvariasjon og 
opprettholde den friske og gode rasen vår. 

Hannhundliste 

Avlsrådet for Hygenhund har hannhundliste på hjemmesiden til Hygenringen med omtale av de mest 
aktuelle hannhundene for bruk i avl. Herunder også noen kriterier for utvelgelse av hannhund. Svært 
hyggelig å konstatere at vårt «mas» har resultert i at flere Hygeneiere dokumenterer 
bruksegenskapene ved å gå jaktprøver med sine hunder. Vi har nå flere yngre jaktpremierte 
hannhunder som vil bli tilgjengelig i avlsarbeidet.  

Arbeidsoppgaver 

Innkryssing-prosjektet med Posavina har vært krevende og beslaglagt masse tid og energi. 

Rasekompendium er påbegynt, men ikke ferdigstilt og krever innsats. Databasen «Slektskap og innavl» 
krever kontinuerlig oppgradering etter som nye individer kommer til. Databasen er tilgjengelig på 
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Hygenringen sin hjemmeside for alle Hygen-interesserte. Innsamling av informasjon og 
dokumentasjon av levende avlsindivider samt øke kompetanse på generell genetikk er en prioritering. 
Stimulering og god informasjon til Hygeneiere. Være proaktiv i arbeidet med å tilrettelegge for flere 
og nye linjer i fremtidig avlsarbeid. Dette for å ivareta de typiske egenskapene til Hygenhunden og sikre 
genetisk variasjon.  

Helse. 

Helsetilstand til vår rase og enkeltindivider er meget bra og med svært få tilfeller av sykdom. 
Hygenhund er en liten rase, estimert levende populasjon er 360 individer. I 2023 er Hygenhunden en 
frisk rase og i arbeidet med forvaltning av rasen er vi svært opptatt av å bevare god helse og mentalitet 
i rasen. Sykdomstilfeller blir logført og fulgt opp med intervju av eiere og dyrleger. Slik ønsker vi at det 
skal fortsette, husk at vi er avhengig av rapportering. 

Oppsummering. 

Også sesongen 2023 har vært et bra år for Hygenrasen. Vi oppnår god publisitet, gjør det bra på 
utstillinger og jaktprøver, deltagelsen har økt. Det er i 2023 blitt 2 nye JCH tisper, en av de ble 
Prøvevinner på Vallhallprøva 2023. Det er verdt å merke seg er at det er svært mange unge hunder 
som deltar og oppnår gode resultater på jaktprøver, flere fra kull i 2021. Det er bra! I tillegg ser vi at 
det er stor spredning av avlslinjer som er representert på jaktstatistikken. Det betyr at vi har bredde 
og kvalitet i mange linjer. Vi noterer også at det er mange nye jegernavn på listen samt at det er flere 
yngre jegere, veldig bra for oss og rasen. Det jobbes aktivt for å motivere og stimulere Hygeneiere for 
å stille sine hunder.  

I 2023 er det produsert noe lavt i henhold til målsetningen på fødte valper, med 34 fødte valper 2023. 
Det er et godt og konstruktivt samarbeid mellom Avlsråd og Ring. Mange engasjerte medlemmer med 
mange nye tiltak for rasen, framtiden ser lys ut. Det er ingen grunn til ikke å velge en Hygenhund som 
din neste harehund. 

Regnskap 2023 

Avlsrådet har ikke belastet avlskonto for administrative eller reise kostnader. 

 

 

Utgifter        Saldo + inntekter 

   Saldo 01.01.23  41.312,69,- 

Overføring NHKF        5.569,50,-  

 

Saldo 31.12.23  46.882,19,- 

 

Manstad 31.01.2023 

Avlsrådet for Hygenhund 

Roger Bakkerud  
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Kenneth Gundersen  

Fred Øivind Øiestad 

Steinar Johnsen 

 

LUZERNERSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

1 1   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

1 1 8 4/4 

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

1 2,4 2,4 2,4 

 
Avlsrådet for Luzernerstøveren har i 2023 bestått av: 

Geir Holden - leder, Arnt Skeibrok, og Kristoffer Sundtveten - medlemmer og Finn M. Hoff – 

varamedlem. Sittende råd har meget god kontakt og samarbeider godt. 

I avlsesongen 2023 har vi hatt har vi hatt 1 parringsforespørsel. Det har resultert i 1 kull. Det ble 
født 8 valper i 2023, ingen dødfødte. 

 

Vi har i løpet av prøvesesongen 2022/2023 hatt 14 hunder på jaktprøve. 9 av 14 hunder 
oppnådde premiering, 3 nye jaktpremierte og 1 ny NJ(D)CH. 

Eksteriørmessig ser det ut til at vi har en meget homogen rase (liten skilnad på hundene). Vi har 
få hunder som har fått sufficent på utstilling og veldig få hunder som er slått ut for feil. 

Med tanke på helse og andre defekter er Luzernerstøveren er relativt frisk og sunn rase både i 
Norge og Sverige. Vi hadde dog et kull i 2022 som ble rammet at Short Ulna Syndrom*. 4 av 6 
valper i dette kullet ble avlivet grunnet lidelsen. Dette er en tilstand som har vært helt ukjent for 
rasen. Avlsrådet er avhengig av åpenhet om sykdomstilfeller og oppfordrer alle til å varsle 
avlsrådet dersom hunden blir syk. 

Årsmøtet vedtok å fjerne kravet om HD-stauts på sitt årsmøte i juli 2022. Saken ble behandlet 
på RS og i NKKs Sunnhetsutvalg og krav om kjent HD-status ble fjernet fra 1. juni 2023. Ingen 
hunder ble røntget i 2023. 

Rasens helhetlige tilstandsrapport ser positiv ut, både jakt- og helsemessig. 

Avlsrådets Hederspremie 2023 ble tildelt DH Stella til Øystein Askildsen og Valdo til Thorleif 
Øverland. 

Det er et godt samarbeid mellom avlsrådet i Norge og i Sverige 
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Enebakkneset februar 2024 
For Avlsrådet 

Geir Holden /s/ 

 

*Short ulna" innebærer at den ene av hundens underarmsben ikke vokser som normalt. Dette 
skyldes en forstyrrelse i rørknoklenes lengdevekst. Rørknoklene vokser i lengden (forlenges) 
gjennom cellevekst i særskilte vekstplater plassert i hver ende av knokkelen. 

 

REGNSKAP AVLSRÅDET 2023 

Beholdning pr. 29.07.2022* kr 2 640,72 
 

INNTEKTER 2022  

Fra NHKF ** kr 4 035,00 

Fra NHKF 15.05.2023 kr 4 287,00 
 

UTGIFTER 2023  

Premier*** kr 1 050,00 

Kompensasjon leder kr - 

Reiseutgifter kr - 

Beholdning pr. 22.03.2023 kr 9 912,72 

 

*beløp overført fra privat konto til Luzernerringens konto 

**kontobeholdning på konto opprettet av NHKF 

***Avlsrådets hederspremie 

SCHILLERSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

0 0   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

 0 0  

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

    

 

Avlsrådet har i 2023 bestått av :Asbjørn Kristensen, Audun Bjørnstad,  
Trond Dokken. Vara: Knut Jellum. 
 



Side 18 av 19 
 

Avlsrådet har deltatt på samtlige styremøter i Norsk Schillerstøverklubb. De har også vert jevnlig 
telefonkontakt mellom medlemmene. 
 
Trond har deltatt på styremøte i Svenske Schillerstøverforeningen sammen med de Svenske 
avlsrådet. Sverige er int. i samarbeid med de Norsk avlsrådet. Vi har skaffet informasjon om 
norske hunder ( ikke eieropplysninger) hanner/ tisper og hvilke hunder som er tatt inn fra 
Sverige. Import så har vi jo bare DogWeb å forholde oss til. 
 
De har vert et stille år når de gjelder parringsforespørsler. 
 
Vi håper på det nye året. 
 
Årsregnskap 2023      
Kontonavn:  Avlr Schillerstøver   
        

Dato Ut Inn Merknad 
30.12.2022   3000 Saldo pr. 01.01.2023 
05.05.2023   10000 Overføring innland nr. 2397 Asbjørn Norman Kristensen 

15.05.2023   3963 
Kontoregulering nr.3174541 Fra 7878.06.07490 Fordeling 
2022 

    0 Renter 
Sum   16963   
        

01.01.2024   16963 Saldo i hht kontoutskrift 31.12.2023 
        
        

 

 

SCHWEIZERSTØVER: 

Forespørsler: Behandlede:  Ikke-godkjente: 

5 5   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

5 2 12 5/7 

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

2 2,36 4,71 0 

 

Avlsrådet har for avlsesongen 2023 bestått av Marianne R. Grønvold (leder), Ole Ingolf Saga og 
Kurt-Arild Korsbøen, med Harald Willersrud som varamedlem.  
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Møter, representasjon og arrangementer 

Avlsrådet har ikke hatt noe fysisk møte i beretningsåret, men har hatt jevnlige møter via Teams, 
telefon og e-post. Det er svært godt samarbeid og varamedlem deltar også aktivt.  
Rådets leder deltok våren 2023 på NHKFs representantskapsmøte. 
Flere medlemmer har deltatt på NHKFs dialogmøter igjennom året. 
Leder og varamedlem deltok aktivt på Schweizerringens stand på De nordiske jakt- og 
fiskedager i august.  

Avlsrådet har besvart på høringer fra NHKF og NKK på saker som nye jaktprøveregler og ny 
forskrift for avl og oppdrett. 
Vi holder også regelmessig kommunikasjon med raseentusiaster fra Sveits og Frankrike.  

Avlsrådet gikk i bresjen for å arrangere årets Schweizeruke, som er en lavterskel jaktprøve i 
samarbeid med Schweizerringen. Hundene meldes på til ÅP i lokal harehundklubb og er et 
rekrutteringstiltak for å få flest mulig hunder stilt på jaktprøve. 
På grunn av stort dommertrykk og utfordrende vær- og føreforhold, ble i år tidsrommet for 
deltagelse utvidet noe. 15 hunder stilte til start, i noe ugunstige vær- og føreforhold, et noe 
lavere deltagertall enn de siste årene. 12 av de startende hundene fikk haren på bena. Sju 
hunder gikk til premiering, fordelt på fem førstepremier og to tredjepremier. 

Parringsforespørsler 
Avlsrådet har i beretningsåret behandlet fem parringsforespørsler. Alle fem kombinasjonene ble 
gjennomført, men noen ble parret for sent.  
Det ble født valper i to av kullene, totalt 12 valper fordelt på fem tisper og sju hannhunder.  
Laveste innavlsprosent var 0,0%, og høyeste 4,71%, et gjennomsnitt på 2,36% på fem 
generasjoner.  

For første gang i historien, så vidt vi vet også på verdensbasis, har vi benyttet lagret sæd i 
parring. Gullbårhøgda’s Sander til Ole N. Sand har vært tappet og lagret i privat regi og ble for 
første gang benyttet i avlsesongen. Resultatet ble åtte valper.  

Import 
Det er i beretningsåret blitt registrert én import inn i NKK. Dette er en spesielt spennende import, 
da hundens mor er ½ Porcelaine og hunden er dermed del av et sveitsisk innkryssningsprosjekt. 
Hunden, Tilo vom Berner Jura eies av Tore Brenden.  

Helseundersøkelser 
Fire hunder er blitt HD-røntget i avlsesongen, resulterende i 2x A og 2xC.  

Økonomi 
Disponibelt på konto pr 31.12.2023 er kr 7.737,- 
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